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Ann Mari Aasland runder de Å

- Rødstrømpe jeg?
- Det måtte i tilfelle være en ly-

serød en. Nei, jeg har et nokså
avdempet syn på dette området.
Skjønt jeg har da møtt motstand
fordi jeg er kvinne. Jeg følte dess-
uten at jeg ikke kunne hive meg
ut i politikken før barna kom opp
i én viss alder. Slik er det vel for
mange kvinner fortsatt, og det er
synd. Det er blant annet småbarn-
smødre vi burde hatt fler av i po-
litikken. De har det tøft og vet
ofte hvor skoen trykker. På man--
ge måter lever vi et barnefiendtlig
samfunn, sier Ann Mari Aasland,
velkjent Skiens-dame og Høyre-
politiker med blant annet to peri-
oder bak seg i Skien formannskap
og bystyre og nå i Telemark fyl-
kesting. j

7. juni går hun hen og runder
de 70. Dermed er det også blitt
en stund siden hennes egne barn
forlot redet - rekkehusleiligheten
på Gimsøy. Fem barn i alt. Og
Høyre-politikere ble de visst ikke.

- Jeg vil hellersi detslik at alle .
er mer eller mindre radikale. Min -

eldste datter, Tora Haug, havner.
trolig på Stortinget for SV i Ak-
ershus etter høstens valg. Vi har
god kontakt, og er enig om så
mangt, særlig når det gjelder sosi-
alpolitikk og barn, sier Ann Mari
Aasland, som selv er født og opp- '

vokst i Oslo, datter av redaktør
Olaf Gjerlow i Morgenbladet.

Det ble imidlertid ikke journal-
istikk for Ann Mari, selv om hun
har skrevet mye i avisene opp
"gjennom årene. Selv valgte hun
bibliotekfaget etter examen arti-

um, inntil ektemannen, lege Arne
Aasland dukket opp og turen gikk.

. til Nord-Norge og så til Skien.
- Når startet du egentlig i polit--

ikken?
|

- Det begynte med barnehaver
og lekeplasser da barna var små.

Vi bodde i Liegaten ved Ibsenpar-
ken den gangen og det fantes ikke
lekeplasser i byen. Vi måtte ty til
kirkegården eller til Lundedalen,
men på sistnevnte sted var det
dengang så mange kuer! Etter-
hvert ble jeg med i noe som het
lekeplasskomiteen, senere skaffet
vi litt penger via Barnas marked
og dette resulterte i fire små pri-
-vate barnehaver i Skien. De er
igang fortsatt, og det gikk faktisk
25 år før Skien kommune bygde
den første kommunale barneha-
ven. !

Ap sentralt sier idag at de skal
bygge så og så mange barnehaver
i'tiden fremover, men de bygde
ihvertfall ikke en eneste en i

nevnte periode i Skien til tross for
ganske god økonomi: Derimot
nedsatte Ap-flertallet en komite
som skulle omgjøre de fire private
barnehavene til barneparker, som
ikke skulle koste stort. Jeg fikk

inn i denimidlertid sneket meg
komiteen.

-. Og da.
|

- Det ble forhindret.

ILLE.
- Men fortsatt ligger Skien og

Telemark dårlig an på barneha-
 vestatistikken?

7 1 synes det er ille. Folk for-
står ikke nødvendigheten av bar-
nehaver. I de senere år er det
kommet flere kommunale barne- .

haver men altfor få. Det viser
problemet med de fylkeskommu-
nale barnehavene. Det skulle ikke
være nødvendig med barnehaver
for spesielle yrkesgrupper. Alle
barn skal stille likt, men det er
mangelen på vanlige kommunale
barnehaveplasser som har tvunget
dette frem.

STORE, STERILE SYKEHJEM
- Eldreomsorg er også en av

-

dine hjertesaker?
- På store, sterile sykehjem,

synes det stadig å være beman-
ningsproblemer. Vi har nå 10-12
tomme senger ved sykehjem heriSkien på grunn av sykepleier-
mangel. De små enheter gir mye -

mer trivsel både for pasienter og -

for personalet. Alt bør prøves,
enkle boliger med service, alders-
perisjonater osv. Da tror jeg man-
ge flere ville klare seg selv lenger.
Man beholder sin selvrespekt let-
tere når man selv føler ansvaret. .

Mange gir opp som pasient i en
stor institusjon. Selvsagt trenger
vi sykehjem, men vi må ikke bru-
ke alle pengene på det.Hvanåh- Jeg fortsetter ut denne valg-
perioden i fylkestinget og som
formanni forliksrådet i Skien. Da
skal det bli godt å bli pensjonist -
tror jeg.

PRØVER Å FÅ FOLK TIL
*

> ÅFIRELITT
- Stridbare Skiens-folk dukke
stadig opp i forliksrådet?

. - De finnes. Forøvrig prøver vi.
å få folk til å fire litt - kanskje
møtes på halvveien. Men noen-
gang er det helt håpløst. Når det
gjelder
kommer vialtfor sent inn i bildet.

Det kan likevel bli en del fruktba-
re samtaler - ikke minst om bar-

ekteskapsmegling, så.

EN

na. Det krever alle dine ressurser. -

Jobben er forøvrig godt betalt et-
ter min oppfatning. Jeg ser på det
nærmest som en halvdagsjobb.
Forliksrådet er også en servicein-
stitusjon som ønsker å hjelpe
folk, blant annet til å bli kvitt sin

"gjeld. Forbrukerrapporten be-
skyldte oss for å være inkassoby-
råenes forlengede arm, som helt
bevisstløst fulgte alle krav når det

- gjaldt inkassosalær og rentebereg-
ninger. Det er ikke sant. Vi har

jobbet mye med dette også på
landsbasis. Skien forliksråd var
det første som fikk fylkesmannen
til å holde kurs og siden er dette
fulgt opp ellers i landet. Nå har vi
akkurat vært på seminar i Kristi-
ansand for forliksråd. og hoved-
stevnevitner hvor nettopp disse
spørsmål ble drøftet.

GODT OG SUNT
- Hobbyer? i

- Jeg jobberlitt i haven. Jeg er
ikke flink men det er godt og
sunt. Dessuten harvi hytte i Kile-

-

bygda - den erviktig for hele fam-
ilien - barn og barnebarn. Menalt
skal: holdes i orden, sier Ann

> Mari Aasland - som ble enke fo
få måneder siden. |

- Ikke alle menn greier å stå
bak sine koner slik konene alltid.
har stått bak sine menn. Men min
mann ga meg alltid fantastisk
hjelp. |

MORALSK OPPRUSTNING

- Jeg tror at Gud har en plan
for hvert enkelt menneske. Den
fører ikkealltid til at man blir vel-
lykket, men den fører ihvertfall til
at man blir brukt, sier den super-
sosiale, varmhjertede og s5am-

funnsengasjerte 70-års jubilanten,
som .i tillegg til alle sine politiske
verv også er medlem av rådet for
Moralsk opprustning og aktiv I

menighetsarbeidet.
- Moralsk opprustning har gitt

opp? |

- Langt i fra. Det er vel mor-
alsk opprustning vi egentlig treng-
er ' fremfor annen opprustning.
Frykt og mistenksomhet fjernes
lettest når folk snakker sammen,
innrømmer egne feil og ber om
tilgivelse. 2 åå Maja
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